

Commercial Bank International

Q3 2018 Financial Performance
Management Discussion and Analysis

CBI reports 83% increase in net profit in Q3 2018

Dubai, 30 October 2018: Commercial Bank International ('CBI' or 'the Bank') today announced its financial results for the nine months ended 30^{th} September 2018.

Q3 2018 Financial Highlights:

- Quarterly Net Profit up by 83% to AED 61 million compared to Q3 2017; year-to-date
 Net Profit up by 66% to AED 142 million, compared to the first nine months of 2017
- Quarterly Operating Profit up by 27% to AED 126 million versus Q3 2017; year-to-date
 Operating Profit up by 12% to AED 318 million, compared to the first nine months of 2017
- Quarterly Operating Expenses down by 15% to AED 98 million, compared to Q3 2017;
 year-to-date Operating Expenses down by 9.5%, compared to the first nine months of 2017

Mohammad Sultan Al Qadi, Chairman of CBI, commented on the Bank's performance: "CBI has demonstrated continued growth in the market through our strategy aimed at meeting our customers' expectations and demands. Over the third quarter, we had the distinct pleasure of launching our new branch concept that we hope will help change notions around the traditional bank branch within the UAE. We aim to continue with this momentum while supporting our customers, their businesses and the UAE economy."

Mark T. Robinson, CEO of CBI, added: "During the third quarter of this year, we had good progress with the improvement in efficiency. As a result, we have seen a 15% decrease in quarterly operating expenses compared to Q3 2017 and a 9.5% year-on-year decrease for the first nine months of the year. This has helped in driving up profit substantially, which has increased by 83% compared to Q3 2017."

Financial Summary

CBI recorded a strong performance in Q3 of this year, driven by a continued focus on expense control and higher fee and commission income.

Operating Expenses decreased by 15% to AED 98 million from AED 116 million in Q3 2017, as a result of the continued implementation of the Bank's expense efficiency strategy. In the first

nine months of this year, Operating Expenses were down by 9.5% to AED 303 million, compared to AED 336 million in the same period of last year.

CBI's Operating Profit in Q3 2018 increased by 27% to AED 126 million, compared to AED 99 million in Q3 2017. In the first nine months of the year, Operating Profit was up by 12%, totaling AED 318 million.

Q3 Net Profit at AED 61 million was up 83% from Q3 2017 and increased by 48% versus Q2 2018. In the first nine months of the year, Net Profit totaled AED 142 million, an increase of 66% compared to AED 86 million in the same period of last year.

خبر صحفی

83% نمو صافي أرباح البنك التجاري الدولي خلال الربع الثالث من العام 2018

دبي، الإمارات العربية المتحدة، 30 أكتوبر 2018: أعلن البنك التجاري الدولي ("CBl" أو "البنك") اليوم عن نتائجه المالية للأشهر التسعة الأولى من العام 2018.

وفيما يلي أبرز المؤشرات المالية للتسعة أشهر المنتهية في 30 سبتمبر 2018:

- نمو صافي الأرباح للربع الثالث من العام 2018 بنسبة 83% إلى 61 مليون درهم، مقارنةً بنفس الفترة من العام 2017؛ يقابله نمو صافي الأرباح للأشهر التسعة الأولى من العام الجاري بنسبة 66% إلى 142 مليون درهم، مقارنةً بنفس الفترة من العام 2017
- نمو الأرباح التشغيلية للربع الثالث من العام 2018 إلى 126 مليون درهم، بزيادة نسبتها 27% مقارنةً بنفس الفترة من العام 2017؛ يقابله نمو الأرباح التشغيلية للأشهر التسعة الأولى من العام بنسبة 12% إلى 318 مليون درهم، مقارنةً بنفس الفترة من العام 2017
- انخفاض المصاريف التشغيلية خلال الربع الثالث من العام 2018 بنسبة 15% لتصل إلى 98 مليون درهم، مقارنة مع الفترة ذاتها من العام 2017؛ كما سحب للبنك أيضا انخفاضا في المصاريف التشغيلية في الأشهر التسعة الأولى من العام الجاري بنسبة 9.5%، مقارنة بنفس الفترة من العام 2017

وفي معرض تعليقه على النتائج المائية للبنك، قال محمد سلطان القاضي، رئيس مجلس إدارة البنك التجاري الدولي: "إن مواصلة البنك التجاري الدولي لمسيرة النمو تأتي في إطار التزام البنك بتنفيذ استراتيجيته الهادفة إلى وضع العملاء في المقام الأول. قمنا في الربع الثالث من هذا العام بافتتاح أول فرع من الجيل الجديد في خطوة نسعى من خلالها إلى تغيير مفهوم الفروع التقليدية للبنوك في دولة الإمارات". وأضاف: "نتطلع إلى مواصلة هذا الزخم الإيجابي في الوقت الذي نلتزم فيه بتلبية احتياجات عملائنا إلى جانب دعم نمو أعمالهم بما ينعكس إيجاباً على الاقتصاد الوطني".

وسجّل البنك انخفاضاً في النفقات التشغيلية بنسبة 15٪ حيث بلغت 98 مليون درهم مقارنةً مع 116 مليون درهم خلال الربع الثالث من العام 2017، ويعزى ذلك إلى الاستراتيجية التي ينتهجها البنك في التركيز على ضبط النفقات. كما سجّل البنك خلال الأشهر التسعة الأولى من هذا العام انخفاضاً في النفقات التشغيلية بنسبة 3.5% لتصل إلى 303 مليون درهم، مقارنةً بـ 336 مليون درهم خلال الفترة ذاتها من العام الماضية.

وارتفعت الأرباح التشغيلية للبنك خلال الربع الثالث من العام 2018 بنسبة 27٪ إلى 126 مليون درهم مقارنة مع 99 مليون درهم في الربع الثالث من العام 2017. كما ارتفعت الأرباح التشغيلية في الأشهر التسعة الأولى من العام الجاري بنسبة 12%، لتصل في مجملها إلى 318 مليون درهم. كما ارتفع صافي الأرباح خلال الربع الثالث من العام 2018 إلى 61 مليون درهم بنسبة 83٪ مقارنة بالربع كما ارتفع صافي الأرباح خلال الربع الثالث من العام 2018 إلى 150 مليون درهم خلال الأشهر التسعة الأولى من العام 2018، مسجلة ارتفاعاً بنسبة 66% مقارنة الأرباح 142 مليون درهم في نفس الفترة من العام الماضي.

- انتهى -

Mark T. Robinson

Chief Executive Officer

Mhr. Mr.